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 GRAND PRIX  دیگر وقتی بهار»فستیوال لامپا برای «و سال جایزه
فیلــم کوتاه «و ســال دیگــر وقتی 
بهار» بــه کارگردانی مهــدی برومند و 
سعید اسدی، نویســندگی سحر ستوده 
و تهیه کنندگی اشــکان اشــکانی و بهار 
مؤیدی در دهمین دوره فستیوال لامپای 
روسیه ســوم تا پنجم اکتبر در شهر پرم 
نمایش داده شد و توانست جایزه بزرگ 
فســتیوال ملقب به GRAND PRIX را 

کسب کند.
شــقایق مختاری، یزدان پور سلیمی، 
زینب مختارزاده، حمید هادی، حســن 
ادهمی، ســمانه یوسفی و فرید ادهمی 

بازیگران این فیلم هستند.
سایر عوامل «و سال دیگر وقتی بهار» 
پویان  از: مدیر فیلم بــرداری:  عبارت  اند 
منصف،  اســماعیل  تدوین:  آقابابایــی، 
و  صدابردار: حسن شــبانکاره، طراحی 
ترکیب صدا: ندا محسنی، طراح صحنه 
و لباس: ندا اســد زاده، مدیر تولید: فرید 
ادهمــی، طــراح لوگو و پوســتر: روزبه 
پروینی علی شاه، دســتیاران فیلم بردار: 
محمدرضا بیات، مهــدی چک، اصلان 
ارســلان  صدابردار:  دســتیار  آقا بابایی، 
نوری،  محمد رضا  عــکاس:  رجب زاده، 
تدارکات: امید عشقی، پخش بین الملل: 

فرست اسکرین.

«نبودنت» به سینماها می آید
بــه  «نبودنــت»  ســینمایی  فیلــم 
کاوه  تهیه کنندگــی  و  کارگردانــی 
 ۲۵ چهارشــنبه  از  سجادی حســینی 
در ســینماهای سراســر کشور  مهرماه 
اکران خود را آغــاز می کند. «نبودنت» 
روایــت زنی بــه نام مرضیه اســت که 
چندســالی به انتظار همســرش است، 
ولی همسرش توان بازگشت به خانه را 
ندارد. ســحر دولتشاهی، آزاده صمدی، 
سجادی حســینی،  فریــد  امیرآقایــی، 
ثانی فر، شــیوا  علیرضا  بهبــودی،  رضا 
سرمست، سینا رازقی و سپهر مهر بخش 

بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

در نشست خبری چهل و یکمین جشنواره فیلم کوتاه مطرح شد
سینمای مبتنی بر خیال یکی از نقاط 

ضعف ما است
نشست خبری چهل و یکمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
روز گذشته یکشنبه ۲۲ مهر ماه با حضور مهدی آذرپندار، در پردیس 

سینمایی ملت برگزار شد.
آذرپندار در این جلسه تأکید کرد: فرایند آغاز جشنواره فیلم کوتاه تهران 
از آذر سال گذشته با انتشار فراخوان شصت و هشتمین جشنواره منطقه ای 
ساوالان در مشکین  شهر شروع شد. بعد از یک دوره فترت در جشنواره های 
منطقه ای اصرار داشتیم قبل از جشنواره فیلم کوتاه تهران جشنواره های 
منطقــه ای را برگزار کنیم که ۳۱ اســتان را در بر می گرفت تا به فیلم های 
اســتانی یک مسیر میان بر بدهیم. این اولین قدم در بهمن ماه سال گذشته 
در مشکین شــهر برداشته شد. زیر برف شــدید جشنواره برگزار شد و حتی 
فــرود هواپیمای ما در آن دوره، خبری شــد. زیر این برف شــدید به مدد 
همکاران خوب مان این جشنواره برگزار شد و دو جشنواره منطقه ای دیگر 
که قرار بود در خرداد و تیر برگزار شــود، به دلیل شــهادت رئیس جمهور 
به تعویق افتاد و در شــهریور برگزار شــد اما خوشــبختانه به دلیل تغییر 
دولت ها خللی در آنها وارد نشــد و امروز ۱۴ فیلم در جشنواره فیلم کوتاه 

تهران از جشنواره های منطقه ای راه پیدا کرد.
او خاطرنشــان کرد: جشــنواره فیلم کوتاه تهران عملا آذر ماه ســال 
گذشته با انتشــار فراخوان آغاز شد. خوشحالیم از برگزاری جشنواره سال 
۱۴۰۰ که مورد تأیید اســکار قرار گرفت، جشنواره را در تاریخی ثابت برگزار 

می کنیم.
مدیرعامل انجمن ســینمای جوانان ایران با اشــاره به دســتاوردهای 
جشــنواره فیلــم کوتاه تهــران در ســال های اخیر بیان کــرد: اگر مروری 
داشــته باشید، جشــنواره چهار سال پیاپی اســت که از ۲۷ مهر تا ۲ آبان 
برگزار می شــود، چون فکر می کنیم ثبات تاریخ از ضروریات یک جشنواره 
بین المللی است. در فراخوان جشنواره آنچه خیلی مدنظرمان بود، شعار 
جشــنواره بود. می دانید که در دو، ســه دوره گذشته ما بحث تنوع ژانرها 
و بومی گرایی را داشــتیم و امســال هم در تداوم همان سیاســت، شعار 
جشــنواره: «جشــنواره فیلم کوتاه تهران؛ پذیرای جهــان خیال انگیز تو» 
شــد. این از یک روند آسیب شناسی جشــنواره می آید. آنچه در آن ضعف 
داریم، ســینمای مبتنی بر تخیل اســت و فکر می کردیم اگر بر این بعد از 
ســینما تأکید کنیم، صدای ما به ســینماگران می رسد و امیدوارم سینمای 

خیال انگیزتری داشته باشیم.
دبیر جشــنواره چهل ویکم عنوان کرد: همچنان در برخی ژانرها نظیر 
ژانر علمی -تخیلی مشکل داریم. همچنان در فضاهای خیال انگیز مشکل 
داریــم و ذائقه مخاطبان به نوع ایرانی آن عــادت ندارد . امروز در بخش 
فیلم داستانی ۲۶ فیلم واجد عنصر خیال انگیزی است. نکته دوم این بود 
که وقتی بحث از خیال انگیزی می شــود، بعــد تکنولوژی آن اهمیت پیدا 
می کند. به عنوان اولین جشــنواره ســینمایی ایرانی برای اولین بار بخش 
هوش مصنوعی را به جشــنواره اضافه کردیم و استقبال خوبی شد. برای 
اولین بار در این رویداد می توانید فیلم های ساخته شده با هوش مصنوعی 
و وی آر را ببینید که عینک های مخصوص خود را دارند. خوشــحالیم که 
تعدادی از آنها فیلم های ایرانی هســتند. تعداد ۳۴۴ فیلم در این بخش 
از کشورهای مختلف دنیا دریافت کردیم، اما فیلم های ایرانی هم حضور 

دارند. از ۱۱ فیلم پذیرفته شده، سه فیلم ایرانی است.

پاسخ دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران به برخی حواشی رسانه ای
آذرپندار درباره فضاســازی ها علیه جشــنواره و حضــور برخی افراد 
در هیئت انتخاب و به عنوان دســت اندرکار جشــنواره گفت: برای برخی 
رســانه ها ناراحتم، چون زمانــی محترم تر بودند و به نظرم رســانه نباید 
حیثیت خود را برای مســائل شــخصی فدا کند. افتخار ما در انجمن این 
اســت که در هر اتاق انجمن یک فیلم ســاز و عکاس حرفه ای داریم. آیا 
وقتی این ظرفیت هســت، بایــد مانع حضور آنها در عرصه فیلم ســازی 
شویم؟! در دوره های اخیر جریان فیلم سازی بیشتر مورد توجه قرار گرفته 
و تولید بیشــتر شده اســت. افرادی که در داخل انجمن سینمای جوانان 
ایران، فیلم تولید می کنند، اصلا فیلم شــان تولید انجمن نیست و در جای 
دیگــر تولید کرده اند. زمانی که من آمدم، در جشــنواره هیئت مشــاوران 
داشــتیم. ما هیئت انتخاب آوردیم تا شــائبه ها حل شــود. مگر می شود 
من فشــاری برای بودن یک فیلم بیاورم و صدای کســی درنیاید؟! آیا در 
جشــنواره رشد و جشنواره فیلم فجر هم من تصمیم گرفتم تا فیلم «مدیر 

مدرسه» انتخاب شود؟!
او افزود: مگر مدیر مدرســه چه جایزه ای از جشنواره فیلم کوتاه تهران 
گرفته اســت؟! این فیلم فقط یک جایزه گرفته اســت. مــن فکر می کنم 
اگر کســی با من رفیق بوده است، نباید از فیلم ســازی محروم شود و اگر 
کســی با من دشــمنی دارد، نباید حیثیت رســانه خود را ببرد. او خطاب 
به اصحاب رســانه گفت: شــما بهترین قاضی هستید. فیلم ها را می بینید 
و متوجــه می شــوید اما بهترین گــواه این ماجرا این اســت که به هیئت 
انتخــاب زنگ بزنید و روال کار را بپرســید. خواهش می کنم درباره میزان 
دخالت دبیر در این ســه ســال ورود و پیگیری کنید. ســه سال است که 
وقتــی فیلم ها را اعــلام می کنیم، کمترین انتقــاد و اعتراض را به ممیزی 
و انتخاب داریم. اگر اعتراضی باشــد، حتما صدایش درمی آید. به جهت 
تعداد بالای آثار متقاضی قطعا تعداد زیادی فیلم پشــت در می مانند که 
البته ناراحت کننده اســت. همه دوستان حساس هســتند و اگر شائبه ای 
باشــد، حتما آن را رســانه ای می کنند. در حالی که در سال های گذشته ۲۰ 

فیلم داشتیم که دچار مشکلات گوناگون شده بودند.
آذرپندار درباره ســهم اســتان ها گفت: در بخش داســتانی فیلم های 
اســتان ها افزایش پیدا کرده است اما در بخش پویانمایی و بخش مستند 
کاهــش فیلم داشــتیم، چــون تولیدکننده گســترده پویانمایی نیســتیم. 
ایــن کاهش رخ داده اســت اما در پویانمایی به نظــرم یک زنگ خطر به 
صــدا درآمده اســت. میانگیــن آمار جشــنواره را این دو بخــش به ویژه 
آثار پویانمایی به هم ریخته اســت. حتما ســعی می کنیم ســهم خود را

 افزایش بدهیم.
آذرپنــدار درباره تغییر دولت هــا و تأثیر آن بر انتخــاب فیلم ها گفت: 
انتخاب فیلم ها پیش  از  این ماجراها آغاز شده بود. سعی کردیم در هیئت 
انتخــاب از گرایش های فکری مختلف اســتفاده کنیــم. به طور کلی هم 
جشنواره تهران سیاست های ثابتی دارد. آن زمانی که آقای خزاعی بودند، 
هماهنگی داشتیم و حالا هم با آقای فریدزاده چنین هماهنگی در جریان 
اســت. تأثیر تغییرات دولت ها خیلی وقت ها ثابت اســت. درباره تنوع و 
خیال انگیزی چه با این دولت و چه با دولت قبلی مســئله ای نداشــتیم. 
در برگــزاری جشــنواره آزادی عمــل داریم. این جشــنواره محصول تیم 
ما در انجمن و حمایت های ســازمان ســینمایی در هــر دو دولت به ویژه 
دولت قبلی بوده اســت. از آقــای فریدزاده هم ممنونم که جشــنواره را 

حمایت می کنند.

اخبار برگزیده

سینماسینما

شــرق: بی تردید یکــی از پربحث ترین اتفاقات چنــد هفته اخیر 
در محافل ســینمایی، انتخاب رئیس ســازمان ســینمایی بود، 
فردی که ارتباط مســتقیم و تصمیماتش با سینما و سینماگران 
زمینه ســاز اتفاقات گســترده ای در این حوزه می شود و بی شک 
اهمیت این موضوع برای ســینماگران چندین برابر اســت. بعد 
از گمانه زنی هــای بســیار درمورد این پســت در وزارت ارشــاد، 
درنهایت رائد فرید زاده به صندلی ریاســت ســازمان ســینمایی 
تکیه زد. او  پیش از این بیشترین تعامل را با سینماگران در سمت 
دبیر شــورای عالی بین الملل ســازمان امور ســینمایی و معاون 

بین الملل بنیاد سینمایی فارابی به عهده داشت.
عضویت در کارگروه تخصصی ســینمای فرهنگســتان هنر، 
شــورای فرهنگی کمیته ملی المپیک، شــورای سیاست گذاری 
جشــنواره جهانی فیلــم، کارگروه تخصصــی اقتصاد و فرهنگ 
اتاق بازرگانی،  شــورای پژوهشی و شــورای نشر دانشگاه شهید 
بهشــتی، همکاری با جشنواره بین المللی فیلم فجر و جشنواره 
بین المللی کودک و نوجــوان به عنوان مدیر بین الملل و داوری 
چندین جشــنواره بین المللی، از دیگر ســوابق اجرائی فرید زاده 

است.
ســید عباس صالحی، وزیر ارشــاد، در آیین تکریم و معارفه 
رؤســای جدید و پیشــین سازمان ســینمایی از پنج ضلع اصلی 
ســینما صحبت کرد و اقتصــاد، حوزه فرهنگ و هنــر، فناوری، 
تعامل سینما با انسان ها و توجه به حضور در مجامع بین الملل 
را از مهم ترین موارد جاری در ســینما برشــمرد و با اشــاره به 
اهمیت این موضوعات، از دلایل انتخاب رائد فریدزاده به عنوان 

رئیس سازمان سینمایی صحبت کرد.
او ابــراز امیــدواری کرد با حضــور دکتر فریدزاده ســینمای 

اندیشــه ورز تقویت شــود. صالحی به بخش کم رنگ شــده در 
ســینمای ایران اشــاره کرد و منظورش از سینمای اندیشه ورز را 
صرفا ســاخت فیلم های فلسفی ندانست، بلکه تشریح کرد نیاز 
اســت تا بنیه فکری در سینمای ایران تقویت شود و طعم تفکر 

به آن منتقل شود.
بی تردیــد بخش دیگری که به تخصص رائد فرید زاده مرتبط 
می شود، ارتباطش با حوزه بین الملل سینما ست. وزیر ارشاد نیز 
با تأکید بر این مهم اشــاره کرد: «سینمای ایران بخشی از تابلوی 
جمهوری اسلامی اســت. همان طور که در حوزه های ورزشی و 
دیگر حوزه ها برافراشته شدن پرچم کشورمان موجب دیده شدن 
بخشــی از هویت ملی، انقلابی و اسلامی می شود، سینما نیز از 
چنین جایگاهی برخوردار اســت و بر همین اساس هر مقدار که 
حضور گســترده تری در این عرصه داشــته باشیم می توانیم این 
هــدف را بهتر محقق کنیم. انتظار این اســت که دکتر فریدزاده 
نیــز با تجربه مثبتی که در این حوزه دارند، کمک حال ســینمای 

ایران باشند ».
به زعم بســیاری از کارشناسان، ســینمای ایران درحال حاضر 
با مشــکلاتی دســت وپنجه نرم می کند. از مشــکلات معیشتی 
اهالی ســینما گرفته تا موضوع همیشــه تکراری امنیت شغلی 
ســینماگران، چرایــی تضعیــف بخــش خصوصــی، افزایش 
بی ســابقه هزینه های تولید، چگونگی ارتباط بهتر با ســینمای 
دنیا و موضوعات ریزودرشــت دیگر که هر یک از آنها نیاز به کار 
کارشناســی و تحلیلی بســیاری دارد. طبیعی است که پاسخ به 
نیاز سینماگران و تعامل با آنها نیازمند تلاش و زمان زیادی است 
و این روزها سینماگران بیش از هر زمان دیگری نیازمند تعامل با 

مدیران فرهنگی هستند.

پیگیری برنامه  های چهارگانه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در دولت چهاردهم در حوزه ســینما، فرصت سازی برای بروز و 
ظهور خلاقیت های سینماگران جوان به ویژه در استان ها، توجه 
جدی به توســعه زیرســاخت های ســینما در اســتان ها به ویژه 
شهرستان های کم برخوردار با مشــارکت بخش های عمومی و 
خصوصی، تقویت رویکرد دولت چهاردهم در گســترش فضای 
وفاق و همدلی ســینماگران با دولت و وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی، پیگیری حقوق فعالان عرصه سینما و تأمین امنیت و 
آزادی های قانونی ایشان، به روزرسانی و اصلاح قوانین ومقررات 
عرصه تصویر در مراکز ذی ربط متناســب با تحولات اجتماعی و 
فناوری های نوین، صیانت از تنوع فرم و محتوای سینمای ایران 
متناســب با نیاز مخاطبان ایرانی و جهانی، ارتقای شاخص های 
بین المللی شــدن ســینمای ایــران بــا تأکید بر  رشــد صادرات 
محصــولات و خدمات ســینمایی، تســهیل و گســترش حضور 
ســینمای ایران در رویدادهــای بین  المللی و تولیــد فیلم های 
ســینمایی مشــترک. این مواردی اســت که  فرید زاده در سمت 
رئیس سازمان ســینمایی از سمت وزیر ارشــاد مأمور به انجام 
آنها ســت؛ موضوعاتی که بی شک هر کدام از آنها اهمیت خاص 

خودش را دارد.
طبیعی اســت که در فصل تازه مدیریت وزارت ارشــاد، باید 
منتظر قدم های ابتدایی فرید زاده در ســمت جدید بود. اینکه تا 
چه حد راه تعامل با ســینماگران را باز می گــذارد و کدام یک از 
مطالبات سینماگران برای او از اولویت بیشتری برخوردار است، 
پرسش هایی است که بی شک مستلزم گذشت زمان است و باید 
دید رئیس جدید ســازمان ســینمایی چه کارنامه ای از خود به 

یادگار خواهد گذاشت.

نگاه

نگاهی به انتخاب رائد فریدزاده به عنوان رئیس سازمان سینمایی

آغاز فصلی جدید در  وزارت ارشاد

قادر آشــنا، دبیر جشن مهر ســینمای ایران، از جمله سخنرانان این مراسم بود 
که با اشــاره به حضــور رائد فریدزاده در مراســم و در نخســتین روزی که حکم 
ریاست ســازمان سینمایی را گرفته، در توضیح جشن مهر سینمای ایران گفت: در 
این ســال ها معمولا ارتباطی با استان ها وجود نداشت و به بهانه روز ملی سینما 
تصمیم گرفتیم این ارتباط با مدیران و ســینماگران اســتان ها شــکل بگیرد که در 
ســال اول، فقط ۲۱ اســتان در این برنامه قرار گرفت و الان به ۳۱ اســتان افزایش 

یافته است.
او بــا بیــان اینکه ۷۰ نفر از پیش کســوتان، بیش از ۵۰ هنرمنــد ایثارگر و دیگر 
فعالان عرصه ســینما در بخش های مختلف این جشــن تجلیل شده اند که بیش 
از ۶۰۰ نفر می شــوند، ادامه داد: از نگاه ما مهر ســینمای ایران، نوروز سینماست؛ 
متعلق به ســینماگران و سینماداران اســت که همه فارغ از هر مسئله و مشکلی 

کنار هم جمع می شوند.
بخش بعدی این مراسم به تقدیر از جلال الدین معیریان اختصاص داشت که 
این قدردانی با حضور رائد فریدزاده، قادر آشنا، مهدی احمدی (مشاور وزیر)، علی 

دهکردی، مجید اسماعیلی و نظام الدین کیایی همراه بود.
جلال الدین معیریان پس از آنکه تندیســی را از فریدزاده دریافت کرد، در پاسخ 
به پرســش مجری درباره پروژه جدیدش صرفا بیان کرد: این افتخار را دارم که در 

حضور هنرجویانم خدمت می کنم و برای همه آرزوی سلامتی دارم.
فرزاد حســنی با اشاره به اینکه این شــب ها مخصوص تقدیر از نصیریان بوده، 

با یادآوری نقش آفرینی های این بازیگر او را آبروی فرهنگ و هنر ایران دانست.
ســپس نصیریان در سخنانی بیان کرد: این تشــویق و تقدیر بجا و خوب است، 
اما نه برای ما، بلکه برای نســل های بعدی. ما اگر جانی کندیم برای خودمان بود 

چون هنر و خلق آن لذت بخش است و بیشترین لذت را هم خود خالق می برد.
او با اشــاره به نســل های قدیمی ســینما از زمــان فرخ غفاری و گلســتان تا 
نســل های بعدی، از داریوش مهرجویی یاد کرد و گفت: من سینما را از مهرجویی 
یاد گرفتم و باید این را اعتراف کنم.  حیف شــد که نیســت چون اگر بود هنوز هم 

می توانست کار کند.
در ادامه رائد فریدزاده پشــت تریبون رفــت و گفت: خیلی خوش اقبالم که در 
اولین روز کارم در چنین مراســمی چند کلمه ای می توانم صحبت کنم.  خوشا به 
حال نســل ما که در زمانه ای زیســت می کند که هنرمندانی همچون استاد علی 

نصیریان زندگی می کنند.
رئیس ســازمان ســینمایی با بیان اینکه در روز نخست کارش صحبت از وفاق 
شده است، افزود: وفاق یعنی داشتن حس و مسئولیت مشترک و در این خصوص 
مســتدعی همراهی تمام دوستان هســتم و امیدوارم هر روز شاهد اعتلای بیشتر 

سینمای ایران باشیم.

آیین پایانی سومین جشن ملی 
مهر سینمای ایران برگزار شد
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